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SKRAĆENI  ZAPISNIK 
 

sa 29. tematske sjednice  Skupštine Istarske županije, održane  18. lipnja 2007. godine 
(ponedjeljak) u Maloj koncertnoj  dvorani Spomen doma  u Pazinu 
 
  Sjednicu je u  16,35 sati otvorio ANTON PERUŠKO , predsjednik Skupštine Istarske 
županije (IDS-SDP), koji je  sjednici i predsjedavao 
   Pozdravlja  sve prisutne kolege vijećnice i vijećnike Skupštine Istarske županije. 
 Pozdravlja : 
 -     Gospodina župana, Ivana Jakovčića, 

- Zamjenika župana , gospodina  Sergia Bernicha,  
- članove Poglavarstva, 
- resorne pročelnike  županijskih upravnih odjela, 
- predstavnike javnih medija i sve ostale,  koji su  prisutni  29. tematskoj sjednici 

Skupštine Istarske  županije 
 
Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog  reda, moli tajnicu  Skupštine,  gospođu Vesnu 

Ivančić, da izvrši prozivku vijećnika radi utvrđivanja kvoruma na 29. tematskoj sjednici 
Skupštine Istarske županije. 
 

    PRISUTNI – ODSUTNI 
 
 
R.br. VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE 
1. LINO ČERVAR HDZ Odsutan  
2. MARINO ROCE HDZ  
3. DARKO JERGOVIĆ HDZ Odsutan  
4. LOVORKA TOMIČIĆ HDZ  
5. MILAN MEDEN HDZ Odsutan   
6. MAURO IVANČIĆ  HNS/ZELENI/HSLS/  
7. SANDRO JURMAN HNS/ZELENI//HSLS/  
8. JOSIP- ANTON RUPNIK HNS/ZELENI/HSLS/  
9.  SILVANO HRELJA HSU Odsutan (O) 
10. SUZANA BUGARIN HSU Odsutna (O) 
11. ROMANO ČERNJUL HSU  
12. LINO ROŠA HSU  
13. DAMIR RADNIĆ IDF  
14. TULLIO PERSI IDF  
15. ORIANO BULIĆ IDF Odsutan 
16. VLADIMIR  GAŠPARINI IDF  
17. KLARA GRAHOVAC IDS  
18. STJEPAN MRAKOVIĆ IDS  
19. ORIJANA LUKIĆ IDS  
20. KATARINA NEMET IDS u.L.Limuncin Toht  
21. FRANKO UDOVIČIĆ IDS  
22. TEDI  CHIAVALON IDS  
23. MIHO  VALIĆ IDS Odsutan (O) 
24. VITTORIO ZULIANI IDS  
25. AHMED MAKOTA IDS  
26. BRANKA DAIĆ BURSAĆ IDS  
27. TAMARA  BRUSSICH IDS u. Radina (Odsutna  /O/) 
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28. JADRANKA FABAC IDS u. E. Kosa 
29. SERĐO RIGO IDS  
30. VIVIANA BENUSSI IDS  
31. FABIO JELIČIĆ IDS  
32. EDA KLAPČIĆ IDS   
33. MARTIN MATOŠEVIĆ IDS  
34. DANICA MILETIĆ IDS  
35. MICHELA BLAGONICH IDS   
36. LAURA ŠUPERINA IDS  
37. ANTON PERUŠKO SDP  
38. MIRJANA ĆUS SDP  
39. LINO DOBRILA SDP  
40.  PETAR RADETIĆ SDP  
41. DINO KOZLEVAC SDP  
  
 
OSTALI PRISUTNI : 
 
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske županije , 
MELITA FERENČIĆ, zamjenica tajnice Stručne službe za poslove Skupštine i Poglavarstva 
Istarske županije,  
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu, 
Mr. sc. VLASTA RADOIČIĆ, Poljoprivredna savjetodavna služba IŽ,   
TULIO DEMETLIKA, član Poglavarstva zadužen za  održivi  razvoj IŽ, 
LUCIJA  DEBELJUH, članica Poglavarstva zadužena  za  kulturu i školstvo IŽ, 
KRISTINA BULEŠIĆ, članica Poglavarstva zadužena za civilno društvo IŽ , 
MIODRAG ČERINA, pročelnik Kabineta župana Istarske županije, 
ORIANO OTOČAN, član Poglavarstva zadužen za međunarodnu suradnju i europske 
integracije IŽ 
VEDRAN GRUBIŠIĆ, član Poglavarstva zadužen za prostorno planiranje i zaštitu okoliša IŽ, 
MARIO BLEČIĆ, 
IVAN MIHOVILOVIĆ, predstavnik nadzorne službe AGRI – BIOCERT za Istarsku  županiju 
(čije je sjedište u Omišu),  
NENAD KUFTIĆ, poljoprivredni proizvođač eko  hrane, Marčana, 
(Ostali proizvođači eko  hrane : Damir Janušić, Karlo Rojnić, Stanko Rojnić, Armanda Sirotić, 
Ranko i Mirna Martinović, Helga i Jakob  Turnšek, nisu prisutni) 
 

Predsjednik ANTON PERUŠKO, utvrđuje  da  na početku   29. tematske sjednice 
Skupštine Istarske županije prisustvuje 31 od 41 vijećnice  i vijećnika , pa Skupština ima 
kvorum i može pravovaljano raditi i donositi odluke. 
 Među  opravdano odsutnima je kolegice Tamara Brusić, koja je dobila prinovu, curicu,  
u obitelji, pa joj u ime svih  vijećnika  i svoje osobno upućuje čestitke u želji za dobro zdravlje 
i  sreću  njoj i prinovi. (Aplauz).   
 Za  tematsku  sjednicu vijećnici su dobili  poziv  sa  predloženim dnevnim redom pa  
otvaram raspravu po dnevnom redu. 
  

JOSIP ANTON RUPNIK, smatram, ako je grupa od  14 vijećnika  bila  inicijator da se  
sazove tematska izvanredna sjednica, da je trebao biti njihov  prijedlog  na dnevnom redu, 
pa traži da se mijenja  dnevni  red i da na dnevni  red dođu njihove točke koje su  predložili 
kada su poslali  zahtjev za  tematsku  konferenciju. 
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ANTON PERUŠKO, u funkciji predsjednika  Skupštine Istarske županije naglašava 
da je obrazloženje upravo onakvo  kako ga je  grupa  vijećnika predložila, pa je  tako i 
predložio dnevni  red i vijećnicima i prisutnima  dao  slijedeće  objašnjenje. 
 «Primio sam od 14 vijećnika zahtjev za sazivanje izvanredne tematske sjednice.  
 Poslovnik ne poznaje pojam «izvanredne tematske sjednice», jer izvanrednu sjednicu 
predsjednik je dužan sazvati u roku od  14 dana od prijema zahtjeva za  sazivanje sjednice i 
u  Poslovniku  je decidirano opisano kada  postoje  razlozi za  sazivanje  izvanredne 
sjednice. Jedan od razloga koji je moguć je kada predsjednik  neće da sazove  sjednicu, a 
dužan je, i kada se radi o nekakvim izvanrednim situacijama, izvanrednim  okolnostima. 
 Bio sam vrlo oprezan prilikom donošenja odluke o  datumu sazivanja tematske 
sjednice, a ne izvanredne tematske sjednice, jer jednostavno  Poslovnik  ne poznaje pojam 
izvanredne tematske  sjednice, nego  poznaje pitanje izvanredne ili pak tematske sjednice.  

Članak 107., stavak 5. Poslovnika kaže :»najmanje  10 vijećnika  može predložiti 
sazivanje tematske sjednice  uz obrazloženje razloga za  sazivanje tematske sjednice».  

U potpunosti  sam poštivao, po mom dubokom uvjerenju, Poslovnik.  Onaj koji misli 
suprotno ima Odbor za Statut, Poslovnik i upravu,  pa može tražiti odgovornost predsjednika, 
pa i pokrenuti inicijativu  za  njegov  opoziv. 

 Nisam pravnik  po  struci, međutim, imam povjerenja u suradnike koji zajedno sa 
mnom rade na pripremanju sjednica, na gospođu  tajnicu, koja je pravnica po struci, na 
zamjenicu njezinu također. Smatram da nisam učinio ni jednu  grešku odnosno da sam u  
cijelosti poštivao  Poslovnik. 
 Obzirom da ste mi  14 vijećnika  tražili  samo sazivanje tematske sjednice  sa temom 
eko agroturizam, sukladno Poslovniku, a da Poglavarstvo nije prihvatilo inicijativu 14 
vijećnika, tražio sam nadopunu i pripremu  materijala. 
 U Poslovniku decidirano je propisano na koji način se  prijedlog akta ima pripremiti, 
točno je rečeno što takav akt mora  sadržavati, opis stanja, prijedlog mjera, zaključke. Radi 
toga  sam tražio nadopunu materijala.  
 Dobio sam određeni materijal, kojeg su mi sazivači tematske sjednice uputili  na 
memorandumu  stranke Zelenih. Ne znam da li su svi potpisnici zahtjeva za  tematsku 
sjednicu  vidjeli  taj materijal prije  nego je predsjedniku Skupštine Istarske županije 
dostavljen. Ne ulazim u to. Ja sam ga prihvatio takav kakav je. Konsultirao sam se o naslovu  
točke  dnevnog  reda i iz konsultacija sam nedvojbeno došao do zaključka da je naslov  
Ekološka  poljoprivreda u Istarskoj  županiji puno opširniji i da u  sebi  sublimira i  eko 
agroturizam, kao  dio ekološke poljoprivrede. Zato sam predložio  za današnju  sjednicu  
Ekološka poljoprivreda u Istarskoj  županiji pod točkom 1., pa je prvo u naslovu  materijal koji 
ste  dostavili, kolege vijećnici, koji ste  tražili  sazivanje  tematske  sjednice  
 Danas ću sjednicu voditi na slijedeći način. 
 Najprije  ću pozvati predstavnika predlagača,  jednoga od  14 potpisnika zahtjeva za 
održavanje tematske sjednice,  da obrazloži dostavljeni  materijal Skupštini Istarske županije. 
Nakon toga  ću dati predstavniku Poglavarstva mogućnost  da obrazloži točku a) i b) točke  
1. i otvoriti  raspravu u kojoj  ću dati riječ  najprije predsjednicima klubova vijećnika. Nakon 
njihovog  očitovanja, ponovno  ću dati mogućnost  vama kao  predlagačima sazivanja ove 
tematske sjednice, da se očitujete na  raspravu koja je vođena  u ime klubova  vijećnika. Isto 
tako  tu mogućnost po  Poslovniku moram dati predstavniku Poglavarstva . Nakon toga  ići  
ćemo na pojedinačnu   raspravu  o materijalu kojeg ste  vi izradili  i kojega ćete  uvodno 
obrazložiti, i o materijalu kojega je Upravni odjel za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo,  ribolov 
i vodoprivredu odnosno  Poglavarstvo dostavilo, jer smatram  da će na takav način biti 
kvalitetnija  rasprava i da ima smisla, ukoliko bude sveobuhvatna na ovoj sjednici Skupštine 
Istarske županije. 
 Nakon  pojedinačne rasprave na način kako je Poslovnikom predviđeno, otvorit ću 
mogućnost i vama predlagačima  materijala i predstavniku Poglavarstva, da se  očitujete . 

Na kraju, kao što je uobičajeno, dat ću  na usvajanje prijedlog  Zaključka  kojeg ste vi  
predložili i prijedlog Zaključaka kojeg je predložilo Poglavarstvo. Na  vama odnosno nama, 
kao vijećnicima, je da se opredijelimo kod glasanja za jedan ili drugi prijedlog  Zaključaka.  
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Smatram da  ni u kojem slučaju nisam povrijedio Poslovnik, pa sam  odlučio   da  
sjednicu vodim na način  kako sam predložio». 
 Za 29.  tematsku sjednicu  utvrđen je slijedeći  
 

D N E V N I  R E D 
      

1. Ekološka poljoprivreda u Istarskoj  županiji 
 

a) Provedbeno izvješće za  razdoblje 1990. – 2006. godinu 
b) Perspektive i planovi  razvoja za razdoblje  2007.- 2013. godine 

 
Ad – 1 EKOLOŠKA POLJOPRIVREDA U ISTRAKOJ ŽUPANIJI 
 

a) Provedbeno izvješće za  razdoblje 1990. – 2006. godinu 
b) Perspektive i planovi  razvoja za razdoblje  2007.- 2013. godine 

 
 
Materijali Poglavarstva i  grupe vijećnika dostavljeni  su svim vijećnicima,  

predsjedniku Poglavarstva i  Poglavarstvu, radi  očitovanja.  
Raspravu o materijalima Poglavarstva i  grupe vijećnika  održao je  matični Odbor za 

gospodarstvo, financije i proračun  Županijske  skupštine Istarske županije. 
 

Uvodno obrazloženje za točku  Ad. 1 dao je JOSIP ANTON RUPNIK, u ime grupe 14 
vijećnika potpisnika zahtjeva za održavanje  tematske sjednice. 
  
 Zatim predsjednik ANTON PERUŠKO,  naglašava da je u  funkciji predsjedavajućeg  
dužan  iznijeti  dostupne podatke, što je njegova  obveza , pa iznosi Zaključci iz  1997. 
godine koji glase : 

   Z A K L J U Č A K 
o prihvaćanju  elaborata «Organsko-biološka proizvodnja, prerada, prodaja i potrošnja  
hrane, sjemena i  ljekovitog  bilja» 
 

1. Prihvaća se elaborat «Organsko-biološka proizvodnja, prerada, prodaja i 
potrošnja hrane, sjemena i ljekovitog  bilja. 

2.  Prihvaća se da jedno od  strateških  opredjeljenja  gospodarstva Istarske 
županije bude eko agroturizam i u tom sklopu  razvoja  ekološke 
poljoprivrede kao djelatnost  u kojem pravcu  će se razvijati poljoprivreda 
Istre 

3. Zadužuje se Upravni odjel za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribolov i 
vodoprivredu Istarske županije  da u suradnji  s udrugom EKOP - ISTRA  
koordinira provedbu  i  realizaciju  elaborata iz točke  1. ovog Zaključka. 

 U nastavku predsjednik  ANTON PERUŠKO, iznosi : 
«Tragom informacija  izvršenje spomenutih Zaključaka  se manje ili  više  provode, ali 

ne preko udruge  EKOP – ISTRA, iz  razloga što je udruga  EKOP - ISTRA nenamjenski 
trošila sredstva koja  su joj  doznačavana i donijela je odluku o profesionalizaciji, pored 
savjetnika i predsjednika udruge, a da prethodno nisu osigurana sredstva.  

Vođen je i sudski spor u kojem je predsjednik udruge odnosno  vijećnik   Josip Anton 
Rupnik tužio  županiju i pravomoćnom sudskom presudom, prema informacijama, meni 
dostupnim, izgubio je  spor. 

 Vodila se rasprava i pred Saborskim  povjerenstvom za zaštitu ljudskih prava u 
kojem je  također odbijen  zahtjev predlagatelja, današnjeg  kolege vijećnika Josipa Antona 
Rupnika.   

Također i Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i  vodnog  gospodarstva je odbilo 
financirati  program putem udruge EKOP - ISTRA. I činjenica je  da je savjetnica  iz  EKOP - 
ISTRE kasnije zaposlena u  BIO - ISTRI. 
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 To su informacije koje sam u  funkciji predsjedavajućeg bio  dužan iznijeti  
vijećnicima,  radi usmjeravanja  rasprave.  

Ne bježim od bilo kakvih  kvalifikacija i od prava kolege Rupnika i vijećnika koji su   
potpisali zahtjev za sazivanje  tematske sjednice. Međutim, to su  činjenice do kojih  sam 
došao. Ne mogu prihvatiti da m Službe, da ne kažem termin «lažu», nego da me na neki  
način obmanjuju, koliko je, onda je odgovornost  na njima, ali sam u funkciji 
predsjedavajućeg bio  dužan ući u trag informacijama da bi  vijećnici znali o čemu danas 
raspravljamo». 
 Nakon toga uvodno obrazloženje za svoju točku obrazloženje  daje vijećnik JOSIP 
ANTON RUPNIK, u skladu  sa  Poslovnikom , u trajanju  od 15 minuta . 
 

Zatim obrazloženje  u  trajanju od  15 minuta za točku  a) i b) dao je MILAN 
ANTOLOVIĆ, a u trajanju od  8 minuta  VLASTA RADOIČIĆ. 

 
 U raspravi u ime klubova vijećnika  sudjelovali su : JOSIP ANTUN RUPNIK, u ime 
Kluba  vijećnika HNS-a, HSLS-a, ZELENI, TEDI CHIAVALON, ispravak netočnog  
navoda Josipa  Antona Rupnika, VLADIMIR GAŠPARINI, u ime Kluba vijećnika ISDF-a, 
TEDI  CHIAVALON, u ime Kluba vijećnika  IDS-a, JOSIP ANTON RUPNIK, ispravak 
krivog navoda Tedi  Chiavalona, DINO KOZLEVAC, u ime Kluba vijećnika  SDP-ea. 

Nakon izlaganja u ime klubova  vijećnik u daljnjoj  raspravi u trajanju od  8 minuta 
sudjeluju JOSIP ANTON RUPNIK, u  ime predlagatelja sazivanja  tematske sjednice i 
MILAN ANTOLOVIĆ, predstavnik Poglavarstva, JOSIP ANTON RUPNIK, ispravak 
krivog na voda Milana Antolovića. 
 Zatim su u pojedinačnoj  raspravi sudjelovali : VLADIMIR GAŠPARINI, DAMIR 
RADNIĆ, KLARA GRAHOVAC, LOVORKA TOMIČIĆ, AHMED MAKOTA, VLADIMIR 
GAŠPARINI. 
 U zaključnoj  raspravi sudjelovali su : JOSIP ANTON PERUŠKO, predstavnik grupe 
vijećnika koji su tražili sazivanje tematske  sjednice, MILAN ANTOLOVIĆ, u ime 
Poglavarstva.  
 Nakon toga predsjednik ANTON PERUŠKO, zaključuje  raspravu  i daje na glasanje 
prijedlog  Zaključaka koje su podnijeli  vijećnici  koji  su  tražili  sazivanje  tematske sjednice, 
te  nakon  glasovanja utvrđuje da Skupština nije prihvatila Zaključak  grupe vijećnika koji su  
tražili sazivanje  tematske sjednice, jer su  za predložene  Zaključke glasala  5  vijećnika, dok 
su  22 vijećnika bila  «PROTIV» i  3 vijećnika  «SUZDRŽANA». 
 Zatim daje na glasanje  prijedlog  Zaključka o  ekološkoj  poljoprivredi u  Istarskoj  
županiji pod  a) Provedbeno  Izvješće za period  1990.- 2006. , te nakon glasovanja utvrđuje  
da je  sa 23 glasova «ZA», 1 glasom «PROTIV» i  2 «SUZDRŽANA»  glasa , Skupština 
prihvatila  pod 
 a) 
  Provedbeno  Izvješće za period  od 1990.- 2006. godine 
  

Nakon toga stavlja na glasanje pod  b) Perspektive  i planovi  razvoja za  period  
2007. – 2013. godine, te nakon glasovanja utvrđujem  da je  sa 23 glasova «ZA», 1 glasom 
«PROTIV» i  2 «SUZDRŽANA»  glasa , Skupština prihvatila  pod 

  b) 
 Perspektive  i planovi  razvoja za  period  2007. – 2013. godine.  

   
 Sjednica je zaključena u  18,50  sati. 
 
SKRAĆENI ZAPISNIK  VODIO :     PREDSJEDNIK  SIŽ : 
 
IVAN KLARIĆ        ANTON PERUŠKO  
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